
هفته سوم ليگ ملت هاي واليبال در شرايطي 
به پايان رس�يد ک�ه انتظارات س�رمربي تيم 
ملي  کش�ورمان ب�رآورده نش�د. شکس�ت 
مقابل روس�يه پايان بخش س�ومين هفته از 
اين رقابت ها ب�راي واليبال اي�ران بود تا تيم 
ملي کش�ورمان تنها با کس�ب يک پيروزي 
براي هفته چه�ارم آماده ش�ود. البته ميدان 
دادن ب�ه جوانان و ب�الا بردن روحي�ه تيمي 
از جمله تغيي�رات تيم ملي در اي�ن هفته به 
شمار مي روند. ش�اگردان کولاکوويچ پس از 
پشت س�ر گذاش�تن 9 ديدار حالا به امريکا 
رفته اند تا در هفته چهارم به ترتيب به مصاف 
تيم هاي لهستان، صربس�تان و امريکا بروند. 
غلبه بر چي��ن، بازي نزديک ب��ا برزيل و نمايش 
خوب برابر روسيه ماحصل ايران از هفته سوم بود 
که چهار امتياز در پي داشت. در پايان هفته سوم 
رقابت ها تيم کشورمان در رده يازدهم و پايين تر 
از ژاپن قرار گرفت. لهستان، برزيل و فرانسه نيز 

همچنان رتبه هاي اول تا سوم جدول رده بندي 
را در اختيار دارند. 

    انتظار دو پيروزي
در پايان آخرين ديدار تيم ملي، س��رمربي تيم 
ملی واليب��ال اي��ران، پيروزي را ح��ق روس ها 
دانس��ت. ايگور کولاکوويچ، موزرسکي بازيکن 
218 س��انتي متري را برگ برنده روسيه خواند: 
»بازي س��ختي ب��ود و ه��ر دو تي��م در زمين 
قدرت نمايي کردند، اما روس��يه واقعاً بهتر از ما 
بازي کرد. همه س��ت ها با نتيجه نزديک پيش 
رفت. ما در ست دوم و سوم هم شانس پيروزي 
داشتيم، در س��ت چهارم نيز تا امتياز 1۹ برابر 
بوديم. شماره 6 روسيه بعد از آن با سرويس هاي 
خوبش ما را متعج��ب کرد. با اي��ن حال خوب 
کار کرديم. روس��يه بازيکن��ان قدرتمند جهان 
مثل موزرس��کي را در اختي��ار دارد. در دنياي 
واليبال مرسوم نيست که مدافع مياني بسياري 
از پاس هاي حمله را همانند يک پشت خط زن 

بگيرد. درصد بالايي از توپ ه��ا در اين بازي به 
موزرسکي   رسيد و او همانند يک پشت خط زن 
عمل   کرد. به روسيه به خاطر اين پيروزي تبريک 
مي گويم و به بازيکنان خودم که بسيار جنگنده 
ظاهر ش��دند نيز تبريک مي گويم.« کولاکوويچ 
با اش��اره به اينکه ب��ه هدف خود در کس��ب دو 
پيروزي نرس��يده اس��ت، گف��ت: »در حالي به 
دو تيم قدرتمن��د برزيل و روس��يه باختيم که 
شانس پيروزي در هر دو بازي را داشتيم. شايد 
انتظارمان اين بود که با دو برد روسيه را به مقصد 
ش��يکاگو ترک کنيم، اما حقيقت اين است که 

برزيل و روسيه بهتر از ما ظاهر شدند.«
    انتقادهاي کورکورانه

ضيايي رئيس فدراسيون واليبال در گفت وگو با 
خبرگزاری فارس،  برخي انتقادهاي مطرح شده 
از تي��م کولاکوويچ را کينه توزي هاي ش��خصي 
عنوان کرد: »برخي ها دلسوز هس��تند و برخي  
نيز از روي ناآگاهي واليبال را قضاوت مي کنند. 

ملت ما اهل نتيجه گرايي اس��ت و اين امر کار ما 
را سخت  مي کند. متأس��فانه برخي ها در لباس 
منتقد کينه توزي مي کنند، در حالي که اگر اهل 
خانواده واليبال باشند نبايد اينگونه رفتار کنند، 
چون هيچ کس خانواده اش را نابود نمي کند، بلکه 
سعي مي کند با آبروداري و در آرامش مشکلات 
را حل کند. بهتر است منتقدان مشکلاتي را که 
مي بينند به من منتقل کنند، من هم صحبت هاي 
آنها را مورد بررسي قرار مي دهم. گاهي دوست 
داريم وزن��ه 2۰۰ کيلويي را بالا س��ر ببريم، اما 
بدنمان کش��ش اين کار را ندارد. ب��ه اعتقاد من 
نبايد در باد چيزهايي که داشتيم بمانيم، چون 
س��اير تيم ها تلاش مي کنند تا پيشرفت کنند. 
نمي دانم چرا برخ��ي  کورکورانه انتقاد مي کنند. 
قبول داريم که اش��تباه کرديم، اما با يک اشتباه 

کسي را نمي کشند.«
    اميد به جوانان

سرمربي تيم ملي با ميدان دادن به جوانان انگيزه 
تيم را بالا برد. کارشناسان نيز معتقدند ادامه اين 
روند به سود واليبال ايران خواهد بود. غلامرضا 
مؤمني مقدم، کارشناس واليبال در گفت وگو با 
»جوان« عملکرد شاگردان کولاکوويچ در هفته 
سوم ليگ ملت ها را مثبت ارزيابي کرد: »در اين 
هفته هماهنگي بازيکنا ن افزايش چش��مگيري 
داشت. در مقابل چين آناليز خوب مربيان جواب 
داد و با اس��تفاده از نقطه ضع��ف حريف قدرت 
حمله چين کاهش يافت. چيني ها در اين سال ها 
رش��د خوبي داش��ته اند و پيروزي بر اين حريف 
آس��يايي ضرروي بود. در مصاف ب��ا برزيل هم 
کادر فني ترکيبي از جوانان و باتجربه ها را راهي 
ميدان ک��رد. نکته مهم اينکه س��عيد معروف با 
جوانان هماهنگ بود. توخته، کاظمي، شريفي 
و حضرت پور عملکرد قابل قبولي داش��تند و با 
اعتماد س��رمربي توانايي هايشان را نشان دادند. 
با ادامه روند درخش��ش جوان��ان، آينده خوبي 
در انتظار واليبال ماس��ت. روسيه ميزبان هم در 
سومين بازي در دفاع روي تور فوق العاده ظاهر 
ش��د. حمله، نقطه ضعف اصلي تيم کش��ورمان 
در اين جدال بود.« مؤمني مق��دم با بيان اينکه 
بلندقامتان در امريکا نيز توانايي گرفتن امتياز از 
حريفان را دارند، اظهار داشت: »اميدوارم در سه 
بازي پيش رو هم عملکرد خوبي داش��ته باشيم. 
شايد نتوانيم به مرحله نهايي صعود کنيم، اما اين 
دوره مي تواند تجربه خوبي براي بازيکنان و کادر 
فني باشد تا در آينده ترکيب جوانان و قديمي ها 
در مسابقات آتي و به ويژه المپيک مورد استفاده 
قرار گيرد. قطعاً رويارويي با لهستان، صربستان و 
امريکا آسان نيست، اما تيم ملي ما سابقه خوبي 

در مقابل تيم هاي قدرتمند دارد.«

   تمرين پنالتي انگليسي ها، رد خداحافظي رونالدو
در حالي کمتر از 72 ساعت ديگر سوت ش��روع جام جهاني در روسيه زده 
مي شود که 32 تيم حاضر در اين رقابت ها خودشان را به مسکو رسانده اند تا 

رسانه هاي دنيا در تسخير خبرسازي ستاره هاي فوتبال جهان باشد. 
     آزمون و جهانبخش، ستاره هاي جوان جام جهاني

  رسانه های اروپايی  در گزارشي از سردار آزمون و عليرضا جهانبخش به عنوان 
دو ستاره جوان جام جهاني روسيه نام برده اند. به اعتقاد کارشناسان   از بين 
736 بازيکني که در فهرست 32 تيم حاضر در جام جهاني حضور دارند، 1۵ 
نفر هستند که توانايي هاي آنها براي فوتبال دنيا شناخته شده نيست، اما اين 
فرصت را دارند تا در رقابت هاي 2۰18 خودي نشان دهند و در عرصه جهاني 
مورد توجه بيشتري قرار گيرند. از بين 1۵ بازيکني که مفسران تلويزيوني 
و راديويي اين رسانه ها  عنوان کرده اند فوتباليست هاي جوان و ناشناخته اي 
هستند،  که  ديدن بازي آنها در جام جهاني ارزش دارد. تيم هاي ملي ايران، 
صربستان و اروگوئه با دو بازيکن بيشترين نماينده را در اين بين دارند. سردار 
آزمون با عملکرد درخشاني که در تيم ملي و ليگ برتر روسيه داشته و البته 
عليرضا جهانبخش که توانسته در جواني عنوان آقاي گلي ليگ ارديويسه 
هلند را همراه با باشگاه آلکمار به دست آورد، دو بازيکني هستند که نام آنها 
در فهرست 1۵ نفره پديده هاي احتمالي جام جهاني آمده و کارشناسان راجع 

به بازي آنها اظهارنظر کرده اند. 
    صلاح: بازي اول مي بينمتان!

 با ش��رکت محمد صلاح در تمرينات، هواداران او ح��الا با خيال راحت 
مي توانند به تماشاي بازي ستاره مصري فوتبال دنيا در روسيه بنشينند. 
پس  از آسيب ديدگي شديد صلاح در فينال ليگ قهرمانان، هرچند برخي 
منابع از غيبت صلاح در جام جهاني خبر دادند، اما ستاره مصري ليورپول 
پس از پشت سر گذاشتن دوران نقاهت با حضور در تمرينات مصر، عنوان 
کرده که به بازي اول مصر در جام جهاني مقابل اروگوئه مي رسد: »شرايط 
خوبي دارم. کاملًا متمرکز هس��تم تا در ديدار مقابل اروگوئه بازي کنم. 
نمي دانم تيمم تا کجا صعود خواهد کرد، ولي ب��راي همه چيز به خوبي 

آماده شده ام  و اميدوارم.«
    واکنش رونالدو به خداحافظي پس از جام جهاني

رونالدو پس از فتح يورو، حالا به فتح جام جهاني مي انديشد. ستاره رئال 
دو سال قبل موفق شد با پرتغال به قهرماني يورو 2۰16 دست يابد، اما 
بي شک فتح جام جهاني نام او را براي هميشه جاودانه خواهد کرد. خود 
او نيز معتقد است رخ دادن چنين اتفاقي بزرگ ترين دستاورد زندگي 
يک بازيکن محسوب مي ش��ود: »قهرماني در جام جهاني بزرگ ترين 
دستاوردي اس��ت که يک بازيکن در طول زندگي خود مي تواند به آن 
دست يابد. اگر ما موفق به فتح جام جهاني ش��ويم براي من به معناي 
رس��يدن به بالاترين افتخارات ممکن خواهد ب��ود. تقديم کردن جام 
قهرماني به پرتغال مهم ترين رؤياي زندگي من بوده و اگر اين اتفاق رخ 

دهد يعني من به تمام دستاوردهاي ممکن در فوتبال رسيده ام.«
او همچين شايعه خداحافظي اش پس از پايان جام جهاني را رد مي کند: 
»بعضي از مردم حس مي کنند در صورت قهرماني پرتغال در جام جهاني، 
زمان خداحافظي من فرا خواهد رسيد، اما انسان بلندپروازي هستم و 

هنوز کارهاي زيادي در ورزش پيش روي خود مي بينم.«
    تمرين پنالتي سه شيرها براي حذف نشدن

انگليس با تيمي جوان راهي جام جهاني شده و انگيزه هاي بالايي در اين 
تيم ديده مي شود. حالا فابيو کاپلو، سرمربي سابق سه شيرها مدعي شد 
که آنها نبايد به دنبال بهانه جويي باشند: »باقي تيم ها ادامه مي دهند و 
پيروز مي ش��وند و به دنبال بهانه نيستند، بهانه متعلق به بازنده هاست. 
فشار جام جهاني چيز ديگري اس��ت، اينکه بفهميم براي بازيکنان در 
اين محيط چه اتفاقي مي افتد، کار دشواري است. پيراهن تيم ملي، وزنه 
س��نگيني را  روي دوش بازيکنان قرار مي دهد، ولي يک زندان نيست! 
اينها چيزهايي هستند که مردم پس از ناکامي براي توجيه شکست ها 
مي سازند.« با اين حال به نظر مي رسد انگليسي ها براي حذف نشدن بايد 
فکري به حال کابوس ضربات پنالتي کنند، به خصوص که سه شيرها در 
جام هاي جهاني 1۹۹۰، 1۹۹8 و 2۰۰6 در ضربات پنالتي از رقابت ها 

کنار رفتند. 
حال هري کين که اميد اصلي انگليسي ها در جام جهاني است، تأکيد 
مي کند که او و هم تيمي هايش روي ضربات پنالتي تمرين کرده اند: »ما 
پنالتي تمرين مي کنيم. البته نه در هر جلسه تمريني، ولي هر وقت که 
بچه ها بعد از تمرينات خس��ته باشند، س��راغ چنين تمريني مي رويم. 
هرازگاهي تمرين مي کنيم. البته راجع به آن خيلي حرف نزده ايم، چون 
بايد ذهن را در آرامش نگه داشت و براي گلزني تلاش کرد. در ۵۰ سال 
اخير کار براي ما س��خت بوده، زيرا جامي نبرده ايم. بايد باور کنيم که 

امسال مي توانيم نسبت به سال هاي ديگر متفاوت باشيم.«

 نگاه حمايتي به کاراته به اندازه افتخاراتش باشد
قهرماني در رقابت هاي ليگ جهاني و ساير 
موفقيت هايي که کاراته در چند وقت اخير 
کسب کرده، نش��ان از ظرفيت بالاي اين 
رش��ته دارد و با توجه به المپيکي شدن 
اين رشته رزمي، حمايت و سرمايه گذاري 
وزارت ورزش و کميت��ه مل��ي المپي��ک 
مي تواند موفقيت اين رشته را در المپيک 
تضمي��ن کند. البت��ه اين من��وط به اين 
خواهد ب��ود که واقعاً و ب��ه صورت عملي 
از کاراته حمايت شود، رشته اي که ورزش��کاران و مربيان با انگيزه اي 
براي موفقيت دارد. در باد موفقيت ها هم نبايد بخوابيم و بايد جدي به 
تلاشمان براي موفقيت ها ادامه دهيم. ضمن اينکه نبايد با يک شکست 
هم فکر کنيم که همه چيز از دست رفته است. اگر يک قهرمان در يک 
مسابقه مي بازد، بايد اين را در نظر بگيريم که اين قهرمان يک ماه قبل 
در رقابتي ديگر طلا گرفته و مي تواند يک ماه ديگر در مسابقه ديگري 
باز هم طلا بگيرد. افت برخي ملي پوش��ان به دليل فشردگي مسابقات 
است. به همين خاطر بايد مراقب باشيم که روحيه بچه ها آسيب نبيند 
و مربيان احساس نکنند که حمايت نمي شوند. در مجموع قهرماني در 
کاراته وان ترکيه افتخار بزرگي بود، اما همه الان از روي س��کو پايين 
آمده ان��د و بايد براي مس��ابقات بعدي کار کنند. کاراته در س��ال هاي 
اخير همواره موفق بوده و روند رو به رشدي در مسابقات داشته  و کمتر 
کشوري است که مانند ايران موفقيت هايش تداوم داشته باشد و روي 
سکه برود. رشته هاي رزمي در بازي هاي آسيايي از رشته هاي تأثيرگذار 
در رنکنيگ کشورمان بوده اند. معتقدم حمايت هاي لازم براي رشته اي 
مانند کاراته که براي اولين بار به المپيک اعزام مي شود، بايد حتي فراتر 
از ديگر رشته هاي المپيکي باشد و ورزش��کاراني که در طول سال در 
کوران مسابقه و اردو هستند بايد از نظر مادي و معنوي مورد حمايت 
قرار گيرند. همانطور که انتظار مي رود ورزشکار حرفه اي تمرين کند، 

بايد حرفه اي هم حمايت شود و اين يک جاده دوطرفه است. 

برنز حدادي در ليگ الماس
 پرتابگ��ر المپيکي ديس��ک اي��ران در 
رقابت هاي ليگ الماس اس��تکهلم برنز 
گرفت. احس��ان حدادي، نايب قهرمان 
المپيک لن��دن که پيش��تر در مراحل 
چهارم و پنجم دايموند ليگ رم و نروژ 
به مقام هاي س��وم و دومي دست يافته 
بود، در جريان رقابت هاي دايموند ليگ به ميزباني اس��تکهلم 
سوئد، با پرتابي به طول 67/68 متر در رده سوم قرار گرفت و به 
مدال برنز دست يافت. حدادي در ششمين مرحله ليگ الماس 
اس��تکهلم به ترتيب پرتاب هايي به طول 63/27، 67/68 متر، 
خطا، 66/3۹ متر، خطا و در پرتاب آخر 64/3۰ متر را ثبت کرد 
که در نهايت موفق شد با پرتابي به طول 67/68 متر بر سکوي 

سوم بايستد. 

به مردم دروغ نگوييد، سفر به سلامت
مي گويند جام جهان��ي فوتبال مجالي براي آموختن اس��ت، آموختن از 
بزرگان فوتبال، آموختن از راه و رسم حرفه اي بودن در اين ورزش پرهياهو 

و پرحاشيه.
جام جهاني فوتبال يک کلاس آموزشي سطح بالا براي مربيان جوان و البته 
بازيکنان جوان است. يک کلاس آموزشي فوق العاده که بايد از آن استفاده 

کرد، چه از راه دور و چه نزديک و با حضور در محل برگزاري رقابت ها!
بيهوده نيست که کشورهاي صاحب سبک در اين رشته براي حضور مربيان 

و بازيکنان فوتبالشان و ديدن بازي ها از نزديک برنامه ريزي مي کنند.
تماش��اي آخرين تاکتيک ها و تکنيک ها از س��وي مربيان بزرگ، ديدن 
هنرنمايي ستاره ها در زمين مسابقه و تماشاي تصميم گيري ها و هدف هاي 
بزرگان فوتبال در مواقع حساس فرصتي است که تنها در جام جهاني فوتبال 
نصيب اهالي آن مي شود. بنابراين اصلاً جاي تعجب ندارد که فوتبالي ها با 
دل و جان بخواهند در بزرگ ترين رويداد ورزشي جهان پس از المپيک 

حضور داشته باشند.
اينجا در ايران اما اوضاع به گونه اي ديگر است. شنيده مي شود 3۰۰ نفر به 
عنوان مسافر توسط وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال به روسيه مي روند. 
نمايندگان مجلس هم که جاي خود دارند، اين روزها اينقدر براي حمايت 
از تيم ملي سينه سپر کرده اند که اگر در طول سال براي خدمت رساني به 
مردم تلاش مي کردند، امروز ش��اهد اين همه مشکل و معضل سياسي، 
اجتماعي، اقتصادي و فرهنگي نبوديم، ولي خب پاي يک سفر سه هفته اي 
مفت خارجي در ميان است، سفري که هزينه 1۰۰ ميليوني آن از جيب 
مردم پرداخت خواهد شد و طبيعي اس��ت که داورزني، معاون قهرماني 
وزارت ورزش ککش هم بابت پرداخ��ت اين پول براي حضور نمايندگان 

مجلس در روسيه نگزد.
اين روزها فدراسيون فوتبال، سازمان ليگ و وزارت ورزش تقريباً خالي از 
آدم هستند، چرايي اش کاملاً روشن است. بالاخره خروجي جمعي انبوه از 
اين سه نهاد باعث خالي شدن ساختمان ها مي شود،  اما نکته جالب اينکه 

علت حضور اين آدم ها بي ربط به روسيه است!
مي گويند آنها در زمان حضور در روسيه کارهايشان را انجام مي دهند و به 
همه چيز نگاهي تحليلي خواهند داشت. حالا اين سؤال مطرح مي شود 
که دفتردار فدراس��يون، آدم هاي امور فرهنگي، ليدرهاي معلوم الحال و 
کارمندان نهادهاي ياد شده قرار است چه تحليلي از فوتبال جهان براي 

فوتبال ايران به ارمغان بياورند؟!
فوتبال ايران به ج��اي س��رمايه گذاري روي اين کلاس ب��زرگ و اعزام 
مربيان جوان براي بهره گيري از دانش و علم روز فوتبال در اين زمينه هم 
فرصت سوزي و هم سرمايه سوزي مي کند. اين روزها تا دلتان بخواهد بازار 

توجيه و بهانه براي اعزام اين افراد بي ربط به روسيه داغ است.
مس��ئولان ورزش کش��ور با اين نگاه که مردم نمي فهمن��د، بهانه هاي 
من درآوردي مي  آورند که بله حضور آقاي فلاني و بهماني واجب و اصلا  ً  

براي روحيه دادن به تيم لازم است!
اين روزها 1۰۰ ميليون تومان در حالي ناچيز قلمداد مي ش��ود که مردم 
کوچه و بازار و عاشقان واقعي تيم ملي و فوتبال شايد حتي از پس هزينه 
حضور در ورزشگاه هاي خودمان براي تماشاي يک مسابقه هم برنيايند، 
اما آقايان مسئول ورزش درست مانند اينکه از پول توجيبي يک بچه حرف 
بزنند از 1۰۰ ميليون هزينه براي هر نف��ر صحبت مي کنند. مبالغي که 
مي شود  درست تر از اين خرج شود و به جاي هزينه شدن در سفر تفريحي 
افرادي که قرار است به روسيه بروند، صرف رشد دانش مربيان جوان و حتي 
فوتباليست هاي مستعد کشور براي بهره گيري از اين بزرگ ترين فرصت 

آموزشي شود.
البته بايد اذعان کرد آنچه که به جايي نمي رس��د، فرياد اس��ت و آقايان 
خوش سفر گوشش��ان به اين حرف ها بدهکار نيس��ت. آنها عکس هاي 

يادگاريشان را هم قبل از سفر به روسيه گرفته  و رسانه اي کرده اند.
حقيقت اين است که اينجا بايد کار انجام داد، نه روي سکوهاي ورزشگاه هاي 
روسيه. مشکل ورزش ايران اينجاست؛ در خانه کشتي، در وزنه برداري، در 
قايقراني، در تيراندازي و در دووميدانی، اين مشکلات است که بايد ديده 

شود، وگرنه مي رويد روسيه که کدام مشکل را ببينيد و حل کنيد.
سفر خوشي را با هزينه بيت المال برايتان آرزو مي کنيم، سفري که مطمئناً 
هيچ نفعي براي فوتبال ايران به همراه نخواهد داشت. تيم ملي بهانه است، 
تمام اين افراد فقط و فقط براي خوشگذراني به روسيه مي روند. به طور حتم 
اگر قرار بود درصدي، تنها درصدي از هزينه بالاي اين س��فر را خودشان 
پرداخت کنند هيچ گاه اينقدر دلسوز تيم ملي و دلسوز مشکلات ورزش 
کشور نمي شدند. سفر به سلامت... فقط به مردم دروغ نگوييد، چراکه آنها 
خوب مي دانند که هدف تمام اين افراد از حضور در روسيه چيست، هدفي 
که هيچ ربطي به ورزش و مشکلاتش ندارد. فقط حيف که جاي مربيان و 

آنهايي که بايد در روسيه باشند، خالي است.

 پاسخ دفتر رهبر معظم انقلاب به نامه کشتي گيران
دفتر رهبر معظم انقلاب اسلامي پاس��خ نامه جمعي از کشتي گيران 
و کادر فني تيم هاي ملي در 17 اسفند  سال گذشته را داد. اين نامه با 
توجه به مش��کلات و معضلات به وجود آمده براي کشتي و به منظور 
حمايت از قهرمانان و مدال آوران به دفتر مقام معظم رهبري ارس��ال 
شده بود. شنيده ها حاکي از آن است که پاسخ اين نامه با تأکيد بر حفظ 
سياست هاي نظام اسلامي و اعتقادي کش��ور و البته پيگيري مشکل 
کشتي گيران به تمامي دس��تگاه هاي ذي ربط از جمله وزارت ورزش 

ارسال شده است.

اولين پيروزي بانوان بسكتبال ايران
تيم ملي بس��کتبال س��ه نفره بانوان ايران به اولين پي��روزي خود در 
رقابت هاي جهاني دست يافت. تيم ملي ايران ديروز موفق شد آندورا 
را با حس��اب 21 بر 12 مغلوب کند. ملي پوشان کشورمان پيش از اين 

مسابقه مقابل روسيه شکست خورده بودند.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

زنان فوتباليست ايران ثابت کردند که مي توانند
 کتاي��ون خس��رويار، س��رمربي تي��م 
فوتبال دختران زير 1۹ س��ال که عنوان 
الهام بخش ترين مرب��ي فوتبال زنان در 
جه��ان را از آن خ��ود ک��رده، مي گويد 
تيم��ش توانايي صع��ود در مس��ابقات 
قهرماني آسيا را دارد: »انتخابم به عنوان 
الهام بخش ترين مربي، انگيزه شاگردانم را چند برابر کرده و حالا به 
صعود از گروه خود در رقابت هاي قهرماني آسيا و عبور از حريفان 
)لائوس، ميانمار و فلسطين( بسيار اميدوار هستيم. نگاه ها تغيير 
کرده و اين خوشحال کننده است. در گذش��ته اين تصور وجود 
داشت که به راحتي مي توان ايران را گلباران کرد يا اينکه مربيان 
ايراني خوب نيستند، اما شرايط براي بانوان تغيير کرده و آنها ثابت 

کرده اند که توان مربيگري و رقابت را دارند و می توانند.«

سعيد احمديان

فريدون حسن

داور ويدئويي آماده قضاوت در جام جهاني! 
 جام جهاني 2۰18 اولين جام جهاني با داوران ويدئويي يا VAR  خواهد 
بود. اين تکنولوژي چند سالي است که در فوتبال اروپا و ديگر نقاط دنيا مورد 
استفاده قرار مي گيرد و تا حد زيادي اشتباهات داوري را کاهش داده است. 
از اين رو فيفا نيز تصميم گرفت از اين فناوري در بزرگ ترين رويداد جهاني 
بهره ببرد تا اهالي فوتبال ديگر شاهد اشتباهات مرگبار داوري نباشند و 
برقراري عدالت براي تيم ها به حداکثر برسد. در همين راستا ديروز روس ها 
رسماً از اتاق مخصوص کمک داور ويدئويي که صفحه نمايش هاي زيادي 
در آن است، رونمايي کردند و به نظر مي رسد که همه چيز آماده مسابقات 

جام جهاني است. 

حبيب الله ناظريان

  کارشناس کاراته

جوانان، برگ برنده واليبال در هفته چهارم
ايران در امريکا با لهستان، صربستان و امريکا بازی می کند

قضاوت  فينال جام جهاني آرزوي هر داوري است
  قضاوت هاي خوب عليرضا فغاني، داور 
بين الملل��ي فوتبال اي��ران به خصوص 
در بازي هاي مهمي چ��ون فينال ليگ 
قهرمانان آسيا، جام ملت هاي آسيا، جام 
جهاني باش��گاه ها و المپيک ريو، فيفا را 
بر آن داشت تا بار ديگر از اين داور براي 
قضاوت در جام جهاني دعوت کند. فغاني که در جام جهاني برزيل 
در هفت بازي از جمله بازي افتتاحيه داور چهارم بود، در خصوص 
حضور دوباره اش در جام جهاني مي گويد: »قضاوت در جام جهاني 
آرزوي هر داوري است، خصوصاً قضاوت در فينال که هدف داوران 
آسيايي اس��ت که به روسيه دعوت ش��ده اند. اميدوارم يک داور 
آسيايي فينال جام جهاني را قضاوت کند. داوران آسيايي توان و 
ظرفيت بالايي دارند و مي توانند با داوران برتر دنيا رقابت کنند.«

شيوا نوروزي
    گزارش

12 مدال حاصل درخشش کاراته کاران ايران در استانبول

قهرماني شاگردان هروي در ترکيه
  ايرادي ندارد نماينده   مجلس به جام جهاني برود!

 بي توجهي  داورزني    به خواست افكار عمومي
کاراته ايران با س��ه مدال طلا، دو نقره و هفت برنز 
قهرمان ليگ جهاني ترکيه شد. پنجمين مرحله 
ليگ جهاني کارات��ه وان در حالي ب��ا حضور 6۰7 
کاراته کا از 63 کشور در استانبول ترکيه برگزار شد 
که تيم ملي کاراته ايران در مجموع مردان و زنان با 
کسب سه مدال طلا، دو نقره و هفت برنز بر سکوي 

قهرماني ايستاد. 
ش��اگردان هروي با م��دال طلاي صال��ح اباذري 
که قهرماني مقتدرانه اي��ران را قطعي کرد موفق 
شدند بار ديگر شايس��تگي هاي کاراته ايران را به 
رخ بکش��ند. علاوه بر صالح اباذري ک��ه در 84+ با 

گذشتن از س��د حريف 
هلندي در فينال طلايي 
شد؛ امير مهدي زاده در 
6۰- کيلوگرم و مهدي 
خدابخش 8۵+ کيلوگرم 
ديگر مردان طلايي ايران 
در اي��ن رقابت ها بودند. 
اين در حالي اس��ت که 
س��يدعلي کريم��ي و 

بهمن عس��گري هم در اوزان 67 و 7۵- کيلوگرم 
به مدال نقره دست يافتند و هفت مدال برنز ايران 
را نيز طراوت خاکس��ار در ۵۵- کيلوگرم، اميررضا 
ميرزايي در 67- کيلوگرم، ذبيح الله پورشيب در 84- 
کيلوگرم، سامان حيدري در 84+ کيلوگرم، کاتاي 
تيمي بانوان با ترکيب )الناز تقي پور، نجمه قاضي زاده 
و شادي جعفري(، کاتاي تيمي اصفهان با ترکيب 
)فاطمه چيذري، مريم کريمي و زهره ميرزاخاني( 
و تيم اراک با ترکيب ابوالفضل شهرجردي، علي زند 
و ميلاد دليخون به دست آوردند. برخلاف عملکرد 
موفق مردان کاراته کا ايران، بانوان در ترکيه عملکرد 
موفقي از خود به نمايش نگذاشتند و تنها با کسب 

يک برنز توسط طراوت خاکسار در آستانه بازي هاي 
آس��يايي به کار خود در ليگ جهاني کاراته پايان 
دادند. عملکردي که آشوري، دبير فدراسيون کاراته 
تأکيد مي کند جايي براي دفاع ندارد، اما مي تواند 
زنگ خطري جدي باشد، آن هم در فاصله زماني 
اندکي که تا بازي هاي آسيايي جاکارتا باقي مانده 
است.  امير مهدي زاده، مرد طلايي کاراته ايران در 
مسابقات کاراته وان ترکيه بعد از اين قهرماني گفت 
براي محک خود راهي استانبول شده است: »اين 
اولين تورنمنت در سال ۹7 براي ما بود. اين مرحله از 
کاراته  وان در بالاترين سطح ليگ جهاني برگزارشد 

و خوشحالم بعد از ناکامي در ليگ جهاني پاريس در 
سال گذشته و همچنين غيبت در ليگ هاي جهاني 
مراکش، دوبي و هلند ب��ه دليل مصدوميت و عدم 
آمادگي، توانستم با شرايطي ايده آل به روي تاتامي 
بازگردم، اما هيچ وقت ب��ه دنبال قهرماني در ليگ 
جهاني نيستم و دوست دارم در سه رويداد پيش رو 
حضور پيدا کنم و از عناويني که در دوره هاي قبل 
کس��ب کرده ام، دفاع کنم. فکر مي کنم قهرماني 
در ليگ جهان��ي مي تواند تأثير زيادي در کس��ب 
نتيجه در قهرماني آسيا داشته باشد، خصوصاً که 
تمرين کاراته کاهاي جوان کنار باتجربه ها آنها را به 

خودباوري رسانده است.«

معاون وزير بار ديگر ثابت کرد علاقه زيادي به شنا 
کردن برخلاف مس��ير رودخانه دارد. در حالي که 
فاش شدن سفر غيرضروري و صرفاً تفريحي برخي 
مس��ئولان وزارت ورزش و همچنين نمايندگان 
مجلس به جام جهاني با بهانه هايي چون حمايت 
و نظارت، صداي خيلي ها را درآورده و انتقادهاي 
زيادي را به دنبال داش��ته، با اين ح��ال داورزني 
اين مسئله را اتفاقي ساده و پيش پا افتاده قلمداد 
مي کند و مدعي است که اين سفر هزينه خاصي 
در پي ندارد که بخواهد باعث نگراني شود: »جام 
جهاني بزرگ تري��ن رويداد فوتبالي دنياس��ت و 
مقامات همه کشورها براي اينکه از نزديک شرايط 

را ببينند، راهي کشور ميزبان مي شوند. حالا 
چه اشکالي دارد که چند نفر از نمايندگان 
مجلس نيز به عنوان کس��اني که در روند 
تصميم گيري هاي کشور دخيل هستند 

شرايط و روند برگزاري مسابقات 
را از نزدي��ک ببينند؟! براي 
اعزام اين نمايندگان نهايتاً 
1۰۰ ميليون تومان هزينه 
مي ش��ود.  نمي خواهم 
بگوي��م که اي��ن مبلغ 
کمي اس��ت، ام��ا در 
ورزشي که ميلياردي 
هزين��ه مي ش��ود ت��ا 

حض��وري قدرتمن��د در 
عرصه جهاني داش��ته باشيم، 
آيا نبايد کساني که در فرآيند 
توسعه ورزش، زيرساخت ها و 
تصميم گيري ها نقش دارند، 
اعزام ش��وند؟ به نظرم ما بايد 
نوع نگاهمان را تغيير دهيم. 

واقعاً چه اشکالي دارد که نمايندگان مجلس در کنار 
تيم ملي حضور داشته باشند؟! طبق برنامه ريزي 
انجام ش��ده  براي جام جهاني به گونه اي شرايط 
تنظيم شده که يک بازي سلطاني فر، يک بازي من 
و يک بازي عبدالحميد احمدي در کنار تيم ملي 
باشيم. ضمن اينکه محمدجواد عباباف )مديرکل 
حراس��ت وزارت ورزش و جوانان( و علي رغبتي 
)مديرکل دفت��ر برنامه ري��زي وزارت ورزش( نيز 
براي انجام وظيفه سازماني به روسيه مي روند، آن 
هم نه به عنوان توريست، بلکه براي اينکه آنجا نگاه 
تحليلي خواهند داشت.  همچنين بايد بگويم که 
به احتمال فراوان مدي��رکل ورزش و جوانان 
استان فارس به عنوان استاني که عملکرد 
خوبي داش��ته نيز راهي جام جهاني 
مي ش��ود که البته هنوز اين موضوع 
قطعي نيست.«  معاون سلطاني فر در 
حالي از س��فر بي دليل و تفريحي 
اف��راد وزارت، فدراس��يون 
فوتب��ال و نماين��دگان 
مجلس حمايت مي کند 
که حتي س��خنگوي 
کميس��يون امنيت 
مل��ي مجل��س نيز 
ب��ا س��فر اهال��ي 
بهارستان به روسيه 
ش��ديداً مخالف است و 
نايب رئيس فراکسيون ورزش 
مجلس هم پيش��تر تأکيد 
کرده بود ک��ه مجلس بايد 
حتي به س��فر غيرضروري 
مديران و مسئولان وزارت و 

فدراسيون نيز ورود کند.

دنيا حيدري 
    خبر 


